
 

Protokół Nr VII 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 7 października 2024 roku 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski o godz. 15.30 otworzył VII sesję 

Rady Gminy Wolanów. W sesji uczestniczyło 13 radnych, 2 radnych nieobecnych: P. Czesław Gac 

oraz P. Diana Gibała, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz podejmowania 

prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wolanów 

a Skarbem Państwa – Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział   w Warszawie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wolanów 

a Powiatem Szydłowieckim w zakresie dowozu  uczniów niepełnosprawnych  do Publicznej 

Branżowej  Szkoły Specjalnej I Stopnia, Publicznej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy 

oraz Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w Szydłowcu mieszczących się przy ul. T. 

Kościuszki 39. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet dla radnych Rady Gminy 

Wolanów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet przewodniczącym organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej (sołtysom) Gminy Wolanów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wolanów na lata 2024 – 2033. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2024. 

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad.  

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy 

Wolanów przy 13 głosach „za”. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. W głosowaniu jawnym przy 11 głosach 

„za”  i 2 „wstrzymujących” protokół Nr VI z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 26 sierpnia 2024 

roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4  
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Pan Andrzej Szatan poinformował, że w 

dniu 3 października członkowie Komisji Rewizyjnej oraz Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia na posiedzeniu 

omawiali materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały zaopiniowane pozytywnie 

jednogłośnie. Omawiano również sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Pani Jolanta Gutkowska 

poinformowała, że w dniu 4 października Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów spotkała się 

na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Zajmowano się 

omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy,  które 

zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie przez członków Komisji. Omawiano również sprawy bieżące. 
 



 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 26 sierpnia 2024 r. do 

dziś wiele uwagi poświęciliśmy sprawom związanym z organizacją nowego roku szkolnego, w tym 

z uruchomieniem dowozu i odwozu dzieci do szkół na terenie gminy oraz dzieci z 

niepełnosprawnościami do innych szkół.  

Przystąpiliśmy również do opracowania planu ogólnego gminy tj. nowego dokumentu 

panowania przestrzennego. Obecnie trwa przyjmowanie wniosków do tego dokumentu od 

mieszkańców do 16 października. Czas opracowania dokumentu mamy do końca 2025 r. Dokument 

jest opracowywany przez pracownię urbanistyczną z dużym udziałem pracowników urzędu. 

Wrzesień to również intensywny czas dla naszych realizowanych i rozpoczynanych 

inwestycji. Wśród nich powoli ku końcowi zmierza budowa boisk przy szkołach w Mniszku i w 

Sławnie. Natomiast bardzo poważne opóźnienie ma budowa sali gimnastycznej w Bieniędzicach, 

inwestycja pierwotnie miała się skończyć z końcem listopada, a na dziś jeszcze nie ma dachu, 

wydłużyliśmy wykonawcy termin do końca stycznia, ale obawiamy się że i tak to będzie za mało 

czasu, sądząc po tempie prac. To wydłużenie pociąga za sobą dzisiejsze zmiany w projekcie budżetu 

i wydłuża czas realizacji inwestycji na 2025 r. Bez zakłóceń przebiega drugi etap prac na drodze w 

Wawrzyszowie, i wygląda na to że wykonawca skończy w zakładanym terminie tj. do końca 

października.  Tu przypominam, że skrzyżowanie zostało rozbudowane z zastosowaniem specustawy 

drogowej, gdyż brakowało pasa drogowego. Natomiast dojazd do miejscowości są to prace 

remontowe, polegające na wymianie nawierzchni asfaltowej na nową, bez poszerzania pasa. 

Bez zakłóceń przebiegają prace na budowie stawu w Wolanowie. Wykonawca ma czas do 

końca października. Bardzo dobra wiadomość jest taka, że jeszcze w tym roku będziemy ogłaszać 

przetarg na kolejne dwa stawy, w związku z faktem, że otrzymaliśmy 1 mln zł dofinansowania na ich 

budowę, do wykorzystania do końca czerwca 2025 r. Również do tego czasu wydłużamy realizację 

świetlicy kontenerowej w miejscowości Sławno. Po raz trzeci ogłosiliśmy przetarg na tą inwestycję, 

tym razem wydłużając termin i ograniczając zakres. I obecnie czekamy na oferty. 

W postępowaniu zakupowym na modernizację oświetlenia, jeden ze skarżących 

rozstrzygnięcie przetargu oferentów wycofał się po złożeniu naszych wyjaśnień, a z drugim 

zgodziliśmy się, żeby móc dalej kontynuować postępowanie zakupowe, obecnie czekamy na 

wyjaśnienia rażąco niskiej ceny. I mamy nadzieję, że podpiszemy umowę.  

Oświetlenie oddane na początku sierpnia w wielu wypadkach nadal nie świeci, dotyczy to 

przypadków z nowym licznikiem i wynika wyłącznie z powodu opieszałego działania PGE.  

Wykonawca rozpoczął już prace na budowie kanalizacji w miejscowości Sławno.  

Otworzyliśmy oferty w przetargu na budowę wodociągu w miejscowości Ślepowron i dobra 

wiadomość jest taka, że na 7 ofert, 6 jest poniżej kwoty zabezpieczonej w budżecie na ten cel. 

Wygląda na to, że wybudujemy ten wodociąg do końca roku.  

Z dobrych wiadomości otrzymaliśmy dofinansowanie na utylizację azbestu i zakup 

motopompy dla OSP Strzałków. Są to niewielkie kwoty bo łącznie niewiele ponad 50 tys. zł, ale 

aplikujemy o każde pieniądze, żeby własne oszczędzać na wkłady do projektów, na które możliwe 

jest pozyskanie zewnętrznego dofinansowania. 

W dniu 15 września odbyły się nasze doroczne dożynki i tu kieruję słowa podziękowania do 

wszystkich KGW oraz OSP za udział w imprezie. Było nawet stoisko Rady Rodziców z PSP w 

Wolanowie, Rodzice sprzedając własnoręcznie przygotowane ciasta zbierali na zakup szafek dla 

uczniów. Jest to aktywność godna pochwały. W czasie od ostatniej sesji odbyło się również wiele 

pikników sołeckich. Bardzo dziękuję za zaproszenie na wszystkie, choć nie na każdym mogłam być.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

 

Ad.7  



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wolanów a Skarbem Państwa – Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział   w Warszawie. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/41/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Wolanów a Skarbem Państwa – Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział   

w Warszawie została jednogłośnie podjęta 13 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wolanów a Powiatem Szydłowieckim w 

zakresie dowozu  uczniów niepełnosprawnych  do Publicznej Branżowej  Szkoły Specjalnej I Stopnia, 

Publicznej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy oraz Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w 

Szydłowcu mieszczących się przy ul. T. Kościuszki 39. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/42/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Wolanów a Powiatem Szydłowieckim w zakresie dowozu  uczniów niepełnosprawnych  do 

Publicznej Branżowej  Szkoły Specjalnej I Stopnia, Publicznej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy 

oraz Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w Szydłowcu mieszczących się przy ul. T. Kościuszki 39 

została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet dla radnych Rady Gminy Wolanów. 

 Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/43/2024 w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania 

diet dla radnych Rady Gminy Wolanów została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  (uchwała w 

załączeniu). 
 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad przyznawania i wysokości diet przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej 

(sołtysom) Gminy Wolanów. 

 Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/44/2024 w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet 

przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej (sołtysom) Gminy Wolanów została 

podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał  projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 (projekt uchwały 

w załączeniu). 

Do ww. projektu nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/45/2024 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 została podjęta jednogłośnie 

13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 



Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na rok 2024 (projekt uchwały w załączeniu). 

Do ww. projektu nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr VII/46/2024 w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 

rok 2024 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13. 

W wolnych wnioskach i informacjach nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Ad. 14.  

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął VII sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 16.10. 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


